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Cu ocazia aniversării zilei dumneavoastră de naştere: Alexandra Maria Mihele, 
Alexandra Maria Popescu, Mihael-Costin Muntean, Gheorghe Mircea 
Igna și Ducu Naom în numele comunităţii Parohiei Greco-Catolice „Sfântul 
Gheorghe”, vă dorim sănătate, fericire şi bucurii. Preoţii parohiei vor celebra o 
Sfântă Liturghie, în ziua aniversării.

Pomenirea tuturor morţilor
sâmbătă, 22 martie 2025, ora 17.50

Liturghia Înaintesfi nţitelor
miercuri, 19 martie 2025; ora 12.00

Calea Crucii
sâmbătă, 22 martie 2025, ora 17.00

RUGĂCIUNE

Iubire nespusă a Dumnezeului nostru!… Ce m-ai învăţat pe mine, o Iubire 
necreată? M-ai învăţat, ca asemenea Mielului nevinovat să suport cu răbdare nu 
numai cuvinte aspre şi amare, dar şi cele care dor şi care lovesc tare, greutăţile 
şi nedreptăţile. Iar Tu prin aceasta vrei să mă înveţi ce înseamnă iertarea, să fi u 
nevinovat şi fără reproşuri, să nu fac nimănui nimic rău, nu numai celor care nu 
mă asupresc, dar deasemenea şi celor care mă desconsideră. Vrei, ca să mă rog 
şi pentru cei ce-mi voiesc răul, precum o fac faţă de cei mai buni prieteni ai mei, 
care-mi fac bine şi-mi aduc mari servicii. Şi doreşti, să fi u răbdător şi liniştit, nu 
numai suportând loviturile şi desconsiderările vieţii mele, ci întotdeauna şi în 
toate lucrurile care se opun voinţei mele, aşa precum Tu ai voit, ca în nimic să 
nu fi e voia Ta ci numai voinţa Tatălui Tău…

O, Preadulce iubire a lui Isus, cât este de minunată iertarea ta, faţă de 
păcatele noastre, fă să se împlinească întotdeauna în noi voinţa Ta, precum o 
îndeplinesc permanent îngerii şi toţi sfi nţii Tăi în cer! Amin.

(După Sfânta Ecaterina de Siena)



Pe noi înșine și unul pe altul

Era o vreme în care duminica de astăzi era momentul chemării catehume-
nilor. Cei prezenți în biserică erau invitați să-i aducă pe cei apropiați lor pentru 
a începe cateheza menită să-i conducă spre taina sfântului Botez. Citită într-un 
astfel de context, evanghelia de astăzi ni se adresează și nouă pentru a-l vesti 
pe Domnul celor care încă nu l-au cunoscut sau mai degrabă, în zilele noastre, 
celor care au auzit de Isus dar nu l-au întâlnit cu adevărat. În prima duminică 
din Post am auzit cuvintele prin care primii ucenici făceau acest lucru, dorind 
să împărtășească și altora bucuria descoperirii lui Cristos prin binecunoscuta 
exortație: vino și vezi! Asta suntem invitați să facem și noi. Există însă și per-
soane pe care ceva le împiedică să ajungă la Isus și pe care suntem datori să le 
purtăm pe umerii noștri în chip spiritual. Cine știe câti ne-au purtam și pe noi în 
rugăciunile lor înspre Cristos, atunci când una sau alta dintre paraliziile noastre 
interioare ne împiedicau să mergem pe picioarele noastre…

Evanghelia pe care tocmai am auzit-o reprezintă un pas în plus pe calea 
convertirii la care suntem chemați în această perioadă de post, fi indcă suntem 
dincolo de invitația inițială, dincolo de ceea ce noi putem descoperi cu ochii 
trupești. Mântuitorul se revelează astăzi ca și “Fiu al omului”, făcând astfel apel 
la profeția lui Daniel. Proorocul din Vechiul Testament vorbește despre acest 
personaj misterios ce are toată puterea în Cer și pe pământ, ca având puterea de 
a vindeca bolile și de a ierta păcatele oamenilor. Vindecarea slăbănogului de as-
tăzi împletește exact aceste două aspecte și vine ca o confi rmare a acestui titlu. 
Ucenicii și toți cei prezenți înțeleg că Isus din Nazaret nu este un simplu tauma-
turg sau un simplu rabbi, și percep chiar fără a înțelege pe deplin, că profețiile 
încep să se împlinească: “asemenea lucruri n-am văzut niciodată.”

Dacă în prima Duminică din Post eram invitați să redescoperim întâlnirea 
noastră dintru început cu Mântuitorul și implicit vocația noastră, astăzi suntem 
chemați să mediem această întâlnire sau în unele cazuri reîntâlnire și pentru 
frații nostri. Cel vindecat și iertat de păcate astăzi, este adus în fața lui Isus 
de patru prieteni. Este primit de Isus nu pentru credința lui, ci pentru credința 
celor patru. Împreună cu ei, să-i purtăm și noi în rugăciune pe frații noștri la 
picioarele lui Isus. Este chemarea pe care Biserica ne-o adresează încontinuu la 
Sfânta Liturghie: “pe noi înșine și unul pe altul și toată viața noastră lui Cristos 
Dumnezeu să o dăm”.

PS Claudiu
Episcopul Eparhiei de Cluj-Gherla


